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Téma mìsíce: Situace kolem menz

Sudoku a DeFektTechnická 10 BUDE!

Knihovna na „Meoptì“
Red Bull Doodle Art

Koutek oddechuRecenze hospody
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Krátk é z p r áv y
redakce

S l o v o úv o de m

Ahoj studentky a studenti.

Zimní semestr nového akademického roku je již v plném proudu a my 
pøinášímì další èíslo vašeho oblíbeného (doufám) èasopisu. Náš èasopis 
do nìj vstoupil s nìkolika zmìnami, z nichž tou nejvíce viditelnou je 
obsazení postu šéfredaktora mou malièkostí. Doufám, že budete s prací 
mou i mých kolegù z redakce spokojeni.

 Jak je již zvykem, první letošní èíslo dostali prváci v podobì Pøíruèky 
prváka pøi imatrikulacích. Kdo by mìl o ní zájem, je pøístupná na našem 
webu.

Pøesto, že je relativnì zaèátek školy, již jsme uspoøádali nìkolik akcí, jak 
oficiálních (Imatrikulace prvákù, Burza skript, Kapka krve), tak i tìch 
ménì vážných (Seznamovací party pro BTBIO, Drakiáda). Tento rok se samozøejmì mùžete tìšit 
na další roèník Hudby z FEKTu a Bìhu na 53. Samozøejmì též nebude chybìt Reprezentaèní ples 
FEKT a FIT. A jistì mnoho dalšího.

Co najdete v tomto èísle? Hlavním tématem je shrnutí situace kolem loòských protestù proti 
chování KaM v oblasti stravování. Jistì jste si všimli, že je ticho po pìšinì, my jsme se pro vás snažili 
zjistit, jak se vìci mají. 

Dalším tématem jsou probìhlé volby do akademických senátù FEKT a VUT. Pøinášíme vám 
jejich výsledky, pohled na èinnost AS naší fakulty a redakci DeFektu se podaøilo získat exklusivní 
vyjádøení nových zástupcù ve Studentské komoøe. Alespoò uvidíte, koho jste volili. 

Neménì zajímavým tématem je stavba Technické 10. Neuvìøitelné se stalo skuteèným, bude se 
stavìt. Uvnitø tohoto èísla naleznete podrobnosti a dokonce i vizualizaci, jak bude nová budova 
vypadat. 

A samozøejmì zde najdete mnohem více, vèetnì tradièních rubrik. Pokud byste mìli nìjaký 
nápad, jak zlepšit kvalitu èasopisu, pište na redakèní email efekt@feec.vutbr.cz.

Pøeji vám úspìšné zvládnutí všech školních i mimoškolních povinností. Rád vás potkám na 
nìkteré z našich akcí, popøípadì jen tak, tøeba na pivku v Terèi.

Hudba z FEKTu 2009

Studentská komora Akademického senátu FEKT a spolek Studenti pro studenty pøipravují 
druhý roèník soutìže studentských kapel HUDBA Z FEKTU. Termín finále byl stanoven na støedu 
29. dubna 2009. Podmínkou úèasti je, aby alespoò jeden èlen byl studentem FEKT. Pokud máte 

zájem zapojit se do akce jako soutìžící èi poøadatelé, sledujte web http://sps.kn.vutbr.cz/hudba.

Dìkanské volno

Dne 11. 12. se na Kolejní 4 uskuteèní Den otevøených dveøí FEKT. Na tento den je pro všechny 

studenty vypsáno dìkanské volno.

šéfredaktor
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Setkání s vedením

Zaèátkem prosince(termín bude upøesnìn) probìhne tradièní setkáni s vedením fakulty. Úèast 
pøislíbil pan dìkan spolu se svými prodìkany. Pøijïte na Kolejní 4, do uèebny E337 klást své dotazy, 
popøípadì je napište na fórum Unie studentù. Nebojte se zeptat, na to, co vás zajímá.

Volby do akademických senátù

Ve dnech 13. až 15. øíjna probíhaly volby do Akademického senátu FEKT a do Akademického 
senátu VUT. Voleb se zúèastnilo 10,81 % oprávnìných volièù (463 hlasù, z toho bylo 441 platných). 
Akademický senát FEKT po tìchto volbách bude zasedat v následujícím složení:
Komora akademických pracovníkù
Petr  Fiedler  Ing. Ph.D.  UAMT
Jiøí Kozumplík doc. Ing. CSc. UBMI
Petr Baxant Ing. Ph.D. UEEN
Helena Polsterová Ing. CSc. UETE
Nadìžda Uhdeová RNDr. Ph.D. UFYZ
Ludmila Neuwirthová PhDr. Ph.D. UJAZ
Petr Fuchs RNDr. Ph.D. UMAT
Radovan Novotný Ing. Ph.D. UMEL
Ivana Jakubová Ing. UREL
Miloslav Steinbauer Ing. Ph.D. UTEE
Jiøí Mišurec doc. Ing. CSc. UTKO
Pavel Vorel doc. Ing. Ph.D. UVEE

Studentská komora
Kateøina Vašková
Marián Klampár Bc.
Petr Bílek Bc.
Tomáš Szöllõsi  
Libor Svoboda 
Pavel Hronek
Jan Dolenský Ing.

Na ustavujícím zasedání byl pøedsedou AS FEKT zvolen Ing. Steinbauer, místopøedsedy 
a zároveò pøedsedy komor byli zvoleni doc. Kozumplík a Tomáš Szöllõsi.

Ve volbách do AS VUT byly zvoleny doc. Ing. Eva Gescheidtová CSc. a RNDr. Vlasta 
Krupková CSc. do komory akademických pracovníkù. Do studentské komory byl zvolen Marián 
Maslák. 

Oba senáty mají volební období tøíleté, tzn. do roku 2011.

Assassin VUT II (http://assassin-vut.hrada.info)

Právì se rozbíhá druhý roèník populární hry Assassin. Zmìnou oproti pøedchozímu roèníku je 
pøítomnost týmových gangù. Hráèi tedy již nejsou osamoceni, ale hrají za ètyøèlenou skupinu. V den 
ukonèení registrace bylo pøihlášeno 15 týmù a 4 jednotlivci, ze kterých se poskládá tým další. Zabíjí 
se tradiènì uškrcením toaletním papírem. Novinkou je provádìní únosù pomocí poklepání 
vaøeèkou na hlavu. A poslední novinkou jsou úkoly udílené organizátory. Pøejeme všem dobrý lov.
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Chodník mezi „Meoptou“ a Kolejní

Jistì všichni víte, jak neutìšený je stav cest mezi budovami naší fakulty na Kolejní 4 a Purkyòovì 
118. Jakmile zaène pršet, mìní se cesta mezi zahrádkami i ta kolem pole v jedno velké bahništì. 
Vedení univerzity si je tohoto problému vìdomo, proto by do 15. 11. tohoto roku mìl vzniknout 
štìrkový chodník.

Gaudeamus 2008

Ve dnech 21. až 24. øíjna se uskuteènil 15. roèník evropského veletrhu pomaturitního a celo-
životního vzdìlávání Gaudeamus 2008. Mezi vystavovateli z 13 zemí svìta nechybìla ani naše 
fakulta. Letošní návštìvnost pøesáhla 30 tisíc. Bohužel naše fakulta nemìla samostatný stánek, tak 
jak bylo zvykem v pøedchozích letech. Byli jsme umístìni do unifikovaného stánku, který byl pro 
všechny fakulty VUT stejný. Z tohoto dùvodu jsme bohužel nemohli pøedstavit naši fakultu, tak jak 
bychom chtìli a jak by si zasloužila. Snad pøíští rok bude lépe. 

e-fekt

Burza skript

I letos na zaèátku semestru probìhla burza skript. Bohužel na letošní roèník nepøislo mnoho 
studentù, jak prodávajících, tak pøedevším tìch, kteøí by mìli o nìjaká skripta zájem. Mùžeme se jen 
dohadovat, zda šlo o špatnou propagaci, nevhodné naèasování, nebo zda je již papírovým skriptùm 
definitivnì odzvonìno a studentùm staèí elektronické texty. Uvidíme, zda pøíští rok má smysl burzu 
vùbec organizovat.

Výroè? fakulty

V pøíštím roce oslaví naše fakulta 50 let od založení. Celý rok se tak ponese v duchu oslav. Tento 

pøíjemný „maraton“ zaène fakultním plesem 29. ledna v hotelu Voronìž. O pøehledu dalších akcí 
vás budeme podrobnì informovat v kalendáøi akcí, který vyjde v lednovém è?sle tohoto èasopisu. 
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V kvìtnovém vydaní èasopisu e-fekt z loòského roku se do pøípravy èlánku s názem „Vox 
populi aneb nejlepší hlášky z hodnocení pøedmìtù“ vloudil redakèní šotek. Ve finále se tak v èlánku 
objevily „hlášky“, které by se na akademické pùdì nemìli ukazovat. Úmyslem èlánku nebylo nikoho 
urazit. Šéfredaktor se proto rozhodl po této chybì rezignovat a nabídnout svoji funkci.

Tímto se omlouváme všem dotèeným, pøedevším zamìstnancùm ústavu radioelektroniky. 

Omluva redakce

V poslednej dobe sa po škole šíria fámy o tom, že knižnica na 6 NP v budove na MEOPTE (Purkyòova 118) 
bola zrušená a naši študenti si nemajú odkadia¾ zohna� potrebnú literatúru. V tomto èlánku sa vás pokúsim vyvies� 
z omylu a spresni� ako sa veci majú.

Knižnica na 6 NP zrušená urèite nie je, ale jej prevádzka je obmedzená nako¾ko v prízemí 
budovy na Purkynovej ulici práve prebieha výstavba našej novej knižnice a všetká literatúra zo 6 NP 
sa pomaly presúva do týchto priestorov. Výstavba alebo lepšie povedané prestavba priestorov by 
mala by� dokonèená zhruba za mesiac. Momentálne sú všetky knižky a uèebnice presunuté do 
depozitu a ich vypožièanie prebieha nasledovne. Vybraný titul treba nahlási� v priestoroch starej 
knižnice pani  Šebestové, ktorá to má na staros�. Ona si vašu požiadavku zapíše, daný titul vyh¾adá 
v depozite a na druhý deò si knižku môžete vyzdvihnú�. Takže nie je to niè komplikované, len 
v tejto dobe vypožièanie titulu je o trochu zdåhavejšie. Aby moje informácie o knižnici na 
MEOPTE boli úplné, tak by sa zišlo spomenú� èo bude s priestormi starej knižnice. Tieto priestory 
budú v blízkej dobe prerobené na kancelárie pre doktorandov.

Dúfam, že som vám momentálnu situáciu aspoò trochu spresnil a vaše vypožièiavanie bude o to 
jednoduchšie.

Knižnica na MEOPTE alebo kam mam ís�, keï potrebujem knižku

redakce

Tomáš Szöllõsi
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Nenecháme si všechno líbit! Opravdu?
Jirka Piškula

e-fekt

Ohlédnutí za protestem studentù VUT proti pøemrštìným cenám v menzách z jara roku 
2008

Vìtšinì z vás asi neunikl rozruch, který byl na VUT vyvolán v souvislosti s iniciativou „Den bez menz“ 
(DbM), z níž vzešla petice, pod kterou se podepsalo více než 5500 studentù a zamìstnancù VUT a která mimo jiné 
vyzývala akademickou obec VUT k bojkotu stravovacích provozù Kolejí a menz VUT v Brnì (KaM) dne 1. dubna 
2008.

Celá kauza poèátkem jara tohoto roku obohatila i regionální pøílohy mnoha deníkù a dostala se 
tak do povìdomí širší veøejnosti. Informace prezentované v mnoha médiích však byly jen povrchní 
a útržkovité. Rozhodli jsme se proto pøinést ucelený pøehled událostí na akademické pùdì VUT 
v souvislosti s peticí.

Co se vlastnì stalo

Iniciativa DbM spatøila svìtlo svìta 20. 2. 2008. Na webové adrese denbezmenz.webhop.info 
se objevila „Petice za snížení cen v menzách VUT v Brnì“. Na webu byl rovnìž zveøejnìn kontakt 
na mluvèího iniciativy. Byl jím (a doposud stále je) student Marek Hrušovský (FIT).  Bìhem prvních 
dvou dnù provozu webu byl zaznamenán pøístup z 20 tisíc IP adres a stránky byly zobrazeny 
stodesettisíckrát.

Text petice byl následující:

Dle èl. 18 Listiny základních práv a svobod a zákona è. 85/1990 Sb. o právu petièním my - níže podepsaní 
strávníci menz VUT v Brnì - požadujeme následující zmìny v systému stravování v menzách KAM VUT v Brnì:

• snížení ceny hlavních jídel na cenu surovin, nebo zveøejòování detailního rozpisu nákladù na suroviny ke každému 
hlavnímu jídlu a ukázku "referenèní" porce na výdejních pultech,

• zrušení administrativních poplatkù za dobití VUT karty (resp. poplatky za platbu v hotovosti),

• celkovì vstøícnìjší pøístup ze strany KAM a veøejnou diskuzi se studenty (kde budou zodpovìzeny dotazy); 
souèasný stav se nespokojeným studentùm jeví spíše jako neustálé mlžení a mystifikace.

Netrvalo to ani týden a petici vyjádøilo podporu 5544 jednotlivcù (z toho 1212 z FEKTu), což 
tenkrát pøedstavovalo 26,4 % èlenù akademické obce VUT. Po tomto raketovém startu pøikroèilo 
vedení KaM a VUT k zahájení jednání s iniciátory akce, na jehož základì byla pozastavena možnost 
pøipojit se k podpisu petice (jedním z cílù akce bylo zahájení diskuse s vedením). Její text byl na webu 
nadále zachován a autoøi na stránkách prùbìžnì zveøejòovali nové skuteènosti plynoucí 
z probíhajících jednání.

Okamžitì po zprovoznìní webu iniciativy se zaèala problematika KaM pravidelnì objevovat 
v zápisech z jednání Kolegia rektora VUT a zejména Akademického senátu VUT, který zaèal situaci 
neprodlenì øešit.

Níže je chronologický výpis skuteèností tak, jak byly uvedeny ve zmínìných zápisech. Vysvìtlivky: ZKR – zápis 
z jednání Kolegia rektora VUT, ZAS – zápis z jednání Akademického senátu VUT, EK – ekonomická komise, 
AO – akademická obec VUT, DR – dozorèí rada.

ZAS 02/2008(193), 12. 2. 2008

• Kvestor Kotek informoval o pøipravovaném návrhu øeditele KaM na zvýšení ceny 1 hotového 
jídla o 1,50 Kè. Zvýšení je odvozeno od ostatních souvisejících nákladù – stupnì energetické 
nároènosti a nárùstu cen energií o 18–20 %. Hodnota stravenek bude zvýšena na 60 Kè; toto 
zvýšení bude projednáno na nejbližším zasedání KOR. Pøedpokládá se, že vstoupí v platnost 
od 1. 4. 2008.
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ZKR 05/2008, 4. 3. 2008

rektor K. Rais:

• 3. 3. 2008 se uskuteènilo mimoøádnì svolané jednání DR KaM, na kterém byly stanoveny 
operativní úkoly (zrušení poplatkù za finanènì malé dobíjení karty, okamžité zlepšení komunikace 
KaM se studenty, vysvìtlování postojù KaM) a dále definovány strategické úkoly (personální 
a nákladový audit KaM a následnì jeho vyhodnocení)

prorektor A. Nový:

• zasedání DR KaM: dle statistiky MŠMT za rok 2007 je VUT na 11. místì v rámci 18 hodnocených 
VVŠ ve výši stravného, AS VUT bude požádán o vyjádøení k možnosti oddìlit hospodaøení 
s dotacemi na ubytování a na stravování, souèasný stav hospodaøení zneprùhledòuje, dále bude AS 
VUT požádán o výbìr auditorské firmy pro nákladový a personální audit spojený se stravováním,

ZAS 03/2008(194), 11. 3. 2008

rektor K. Rais:

3. 3. 2008 svolal rektor mimoøádné zasedání Dozorèí rady KaM; více viz samostatný bod 6. Koleje 
a menzy VUT.

6. KOLEJE A MENZY VUT

Pøedseda AS VUT Doc. Dalík úvodem zrekapituloval události týkající se problematiky KaM. 
Na webových stránkách „www.DenBezMenz.webhop.info“, založených dne 20. 2. 2008, byla 
studenty VUT zveøejnìna petice proti zvyšování cen v menzách na VUT v Brnì, která byla ke dni 
24. 2. 2008 podpoøena již více,  než 4700 podpisy studentù a zamìstnancù VUT. V souvislosti 
s touto peticí vyšla v poslední dobì øada èlánkù v denním tisku, viz Deník Rovnost a MF Dnes. 
Vzniklou situací se dne 3. 3. 2008 zabývala na svém mimoøádném zasedání Dozorèí Rada KaM. 
Rada doporuèila, aby KaM vytvoøily systém komunikace, vstøícný vùèi studentùm a zamìstnancùm 
VUT a aby EK AS VUT navrhla nezávislou externí firmu, která provede audit hospodaøení KaM. 
Rozhodla o zrušení poplatkù za dobití karty VUT èástkou menší, než 200 Kè a konstatovala, že se 
i v budoucnu bude problematikou menz dùslednì zabývat.

Diskuse pokraèovala na pùdì ekonomické komise AS VUT dne 4. 3. 2008, kam byli pozváni 
všichni èlenové AS VUT, pøedseda a èlenové DR KaM, autor petice, který pozvání pøijal a dále 
øeditel KaM Ing. Grulich, který pozvání nepøijal. V úvodu jednání EK vystoupil autor petice 
student M. Hrušovský, který ve své prezentaci zejména dokládal, že ceny v menzách VUT rostou 
velmi rychle a zpùsob, jakým se mìní v závislosti na èase vyvolává dojem, že tento rùst je chaotický. 
Potom RNDr. Popela informoval o výsledcích jednání DR KaM ze dne 3. 3. 2008, kterého se 
zúèastnil jako zástupce èlenky DR KaM prof. Vávrové na základì pozvání rektora VUT a pøedsedy 
DR.

Tyto informace dále doplnil prorektor Nový, který zdùraznil, že DR KaM na žádost autora 
petice doporuèila, aby EK AS VUT navrhla nezávislou externí firmu, která provede audit 
hospodaøení KaM. Èlenové EK AS VUT v diskusi o návrhu DR KaM doporuèili, aby byl proveden 
nejen nákladový audit, ale i audit komparativní a aby dùraz byl kladen na kontrolní aspekty. Vlastní 
výbìr auditorské firmy však nedoporuèili provést Akademickým senátem VUT, protože AS VUT 
není sborem odborníkù v této oblasti, ale odborníky v oblasti kontroly, napø. Útvarem kontroly 
a interního auditu Rektorátu. Jednání na úrovni AS VUT a jeho komisí doporuèili soustøedit na sbìr 
a vymezení okruhù otázek, na které by kontrola mìla odpovìdìt.

Kvestor Kotek popsal zpùsob stanovení pøíspìvku KaM z úrovnì MŠMT a uvedl, že je plnì 
v kompetenci dìkanù, s jakým subjektem jejich fakulta smlouvy o zajiš�ování stravy uzavøe. Dále 
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upozornil, že výsledky hospodaøení KaM za kalendáøní roky jsou uvádìny ve výroèních zprávách 
o hospodaøení VUT.

Èlenové EK AS VUT konstatovali, že hospodaøení KaM se jeví být nepøehledné, není na první 
pohled jasné napø. jakým zpùsobem se stanovuje režie, jaké finanèní prostøedky jdou do nákladù 
pøímých  a jaké do mezd. Financování KaM by mìlo být zprùhlednìno, aby akademická obec VUT 
byla informována zcela jasnì.

RNDr. Popela vyslovil politování nad tím, že  rozhodnutí o svolání DR KaM ze dne 25. 2. na 
pondìlí 3. 3. 2008 nebylo uveøejnìno na www stránkách KaM i stránkách studentù, a tedy 
akademická obec VUT nebyla informována o tom, že kompetentní orgány VUT se øešením 
problémù naznaèených v petici zabývají. Zdùraznil, že podnìty studentù ke stravování se zabývala 
DR KaM již pøed vznikem petice na svém zasedání dne 29. 1. 2008 a uložila øediteli KaM pøedložit 
potøebné údaje k dalšímu posouzení. Je škoda, že ani o této skuteènosti nebyla akademická obec 
VUT informována. Orgány VUT v dané vìci tedy konaly a konají, na rozdíl od zkreslených 
informací uvedených v médiích.

Rovnìž upozornil, že již témìø 10 dní se diskutují nesrovnalosti, uvedené dle názoru nìkterých 
úèastníkù jednání EK a DR KaM na www stránkách petice. Požádal studenta M. Hrušovského, aby 
pøispìl k vyjasnìní a opravì údajù tak, aby autoøi petice šli pøíkladem v uvádìní výhradnì jen 
pravdivých a objektivních údajù.

Èlenové EK dùraznì upozornili, že problém KaM se projevuje v dobì, kdy na fakultách VUT 
probíhá pøijímací øízení a mùže tedy VUT poškodit. Proto je tøeba, aby se jím intenzivnì zabýval 
i AS VUT. EK pøijala k problematice KaM níže uvedené usnesení. Usnesení EK AS VUT è. 1 ze dne 
4. 3. 2008: EK AS VUT dìkuje zástupci petice panu Hrušovskému za shromáždìní informací 
a jejich podrobnou prezentaci a dále všem hostùm za otevøenou prezentaci názorù.

EK AS VUT plnì podporuje stanoviska DR KaM:

1. nezavést poplatky za dobití karty malými èástkami;

2. pøijmout opatøení ke zkvalitnìní komunikace ze strany zamìstnancù KaM vùèi èlenùm 
akademické obce VUT;

3. øešit koncepènì pøipomínky k cenám jídel s ohledem na jejich srovnání a variabilitu.

EK AS VUT se obrací na AS VUT a AS fakult se žádostí o maximální podporu pøíslušných orgánù 
pøi øešení uvedených problémù.

Pøedseda AS VUT podìkoval RNDr. Popelovi za to, že se øešení problému petice velmi aktivnì 
vìnoval. Navázal kontakt s autory i s vedením KaM, pozval je na zasedání EK AS VUT a toto 
pøipravil tak, že jednání EK vìcnì navázalo na závìry DR KaM a vytvoøilo dobré východisko pro 
jednání AS VUT.

V úvodu jednání AS VUT vystoupil na vlastní žádost autor petice student Marek Hrušovský. 
Reagoval na otevøený dopis zamìstnancù KaM, v nìmž byl požádán o omluvu za to, že zveøejòuje 
nepravdivé skuteènosti o službách KaM, které vytváøí negativní obraz o KaM mezi studenty 
a zamìstnanci VUT i veøejností. Prohlášení M. Hrušovského je pøílohou è. 1 tohoto zápisu.

V následující obsáhlé diskusi se èlenové AS VUT nejprve zabývali urèením poøadí krokù k øešení 
problematiky. V diskusi vystoupili zejména RNDr. Popela, Ing. Hanušová, RNDr. Krupková, doc. 
Dalík a studenti Ing. Polách, Bc. Donthová a pøedseda SK AS VUT P. Donth. Za vedení VUT 
v diskusi vystoupili rektor Rais, pøedseda DR KaM prorektor Nový a prorektor Švec. Bylo 
konstatováno, že další medializace postupu øešení problémù neprospìje, pøípadnì vyvolá další 
emoce, a že konkrétní problémy musí být øešeny na pùdì Dozorèí rady KaM.
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Byla ocenìna snaha o mediální zdrženlivost nìkterých zúèastnìných. Zejména byla ocenìna 
skuteènost, že autor petice dal pøednost vystoupení na pùdì AS VUT pøed vystupováním v 
médiích. AS VUT doporuèuje podpoøit dùsledné øešení situace pøedkládáním požadovaných 
materiálù AS VUT (EK na svém ranním zasedání doporuèila zpøísnìní kontrolního režimu KaM 
do doby, než KaM získá dùvìru akademické obce a obrátila se na vedení VUT a LK s dotazem, jaké 
legislativní zmìny umožní výše uvedené zpøísnìní kontroly vèetnì øešení pracovnì-právních 
pochybení personálními zmìnami.

Další diskuse se soustøedila na výbìr firmy, která by dle stanoviska DR KaM mìla provést audit 
hospodaøení KaM – èlenové EK, na základì svého ranního jednání pøed zasedáním AS VUT, 
navrhli neprovádìt audit hospodaøení, který se zamìøuje hlavnì na správnost úètování, ale 
požadovat hospodáøskou kontrolu, a to firmou mimo region.

Èlenové EK AS VUT konstatovali, že AS VUT nemá odborné kompetence k vlastnímu výbìru 
firmy, ale jsou ochotni v této vìci spolupracovat. K návrhu na zprùhlednìní èinnosti KaM 
oddìlením ubytování od stravování považuje EK AS VUT za vhodné vyjádøit se až po provedení 
kontroly KaM. Student M. Hrušovský sdìlil, že na základì posledních jednání vìøí, že problémy 
KaM se budou øešit.

Student Ing. Polách jménem SK AS VUT navrhl AS VUT, aby vyzval tiskovou mluvèí 
Vanýskovou k pøedložení všech aktuálních èlánkù v médiích vìnovaných KaM za úèelem získání 
pøehledu o mediálním dopadu této kauzy. Svoji žádost zdùvodnil tím, že otevøený dopis 
zamìstnancù KaM uvádí, že student Hrušovský poškodil KaM. AS VUT by tedy mìl být pøesnì 
informován, aby mohl situaci posoudit.

V další diskusi se objevilo nìkolik protichùdných názorù na nedávnou rekonstrukci DR KaM 
a na nìkteré údaje, uveøejnìné èásteènì v petici a èásteènì v diskusních pøíspìvcích na www 
stránkách petice. Výsledkem diskuse byl požadavek AS VUT, aby SK AS VUT, autor petice a vedení 
VUT spoleènì provedli pøíslušné opravy tìchto www stránek a dohoda, že autor petice bude jednat 
s kvestorem VUT v pátek dne 14. 3. 2008 za pøítomnosti zástupcù SK a EK AS VUT Ing. Polácha 
a Ing. Hanušové o vyjasnìní rozporovaných údajù a o pøípadném zveøejnìní oprav.

Ing. Polách poté oznámil, že studentská komora AS VUT obdržela od studentù VUT žádost 
o podporu pøi jednáních týkajících se petice. SK AS VUT podporuje snahu o vyjasnìní situace 
týkající se financování a provozu KaM VUT a touto problematikou se dlouhodobì zabývá. Dále 
Ing. Polách seznámil pøítomné s níže uvedeným usnesením SK AS VUT.

Usnesení SK AS VUT:

SK AS VUT žádá, aby zadání externí kontroly nebo auditu provìøující hospodaøení KaM VUT 
obsahovalo také bod o pøezkoumání dodavatelsko-odbìratelských vztahù, vèetnì provìøení 
dodavatelských cen surovin, materiálu a služeb – napø. jejich srovnání s bìžnou úrovní cen platných 
pro odbìratele velikosti KaM VUT.

V závìru diskuse se èlenové AS VUT shodli na tom, že je tøeba shromáždit pøipomínky z AO 
VUT, na základì kterých budou zformulovány otázky, které budou kontrole KaM položeny. Pøi 
výbìru firmy by mìly být obì strany ujištìny o tom, že se jedná o nezávislou firmu, vybranou mimo 
brnìnský, pøípadnì jihomoravský region. Poté AS VUT zformuloval a schválil níže uvedená 
usnesení è. 3 – 8.

...

Z kapacitních dùvodù bohužel nemùžeme otisknout celý èlánek. Jeho plné znìní naleznete na portálu 
http://student.vutbr.cz. Dìkujeme za pochopení. Vaše redakce.
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Pravda o SKASu 

Vìtšina z vás jistì zaznamenala, že v minulých týdnech probìhly volby do Akademického senátu. Co však bylo 
podivnìjší, že jim nepøedcházela skoro žádná kampaò. Setkání s kandidáty bylo témìø tajné a pøišli se na nì podívat 
jen pøátelé a pøíbuzní kandidujících. Není divu. Pokud jste uvìøili slibùm stávajících senátorù, udìlali jste velkou 
chybu. Naše redakce nastèila na setkání s kandidáty, na které nikdo z obyèejných studentù nemìl pøístup, svého 
èlovìka a ten se dozvìdìl skuteèné dùvody, proè senátoøi kandidovali. Vyjádøení jsou ponechána v pùvodním znìní.

Jan Dolenský

Kdo jsem a co vlastnì v senátu chci? Jsem ten pošahanej aktivista, který se rád vecpe všude, kde 
to jen trochu jde. No a v senátu jsem ještì nebyl, tak proè to nezkusit. Aspoò budu moci do všeho 
„kecat“ oficiálnì a nìkdo mì snad bude i poslouchat. Prostì rajská hudba pro ego. Jinak chlebíèky, 
šampaòské a kaviár mám moc rád, takže další dùvod, proè si to odsedìt.

Tomáš Szöllõsi

Väèšina novín a bulvárnych plátkov má vo zvyku vo svojich èlánkoch zavádza� a skres¾ova� 
jednotlivé údaje a nebude tomu inak ani v tomto príspevku. Do senátu som sa dostal neúmyselne 
a z vlastnej nedbanlivosti. Povodne som si myslel že sa prihlasujem do sú�aže o lístky na koncert 
Jamesa Blunta, ktorý sa nedávno uskutoènil v Prahe. Keï sa v priebehu sú�aže zaèali meni� jej 
podmienky a mená ¾udí proti ktorým som súperil mi boli až záhadne povedomé som si uvedomil, že 
to nebol asi James Blunt, ale nejaký podivný spolok do ktorého som sa zaregistroval a ktorý sa 
zaoberá ovplyvòovaním ¾udí a ich manipuláciou. Èo ma desí ešte viacej je že po preèítaní pravidiel 
som sa dozvedel, že sa s tým už nedá niè urobi� a èlenstvo v spolku som potvrdil na nastavajúce 3 
roky. Koneèné resumé môjho príspevku a rada na záver, dávajte si dobrý pozor na èo a kam sa 
registrujete, pretože dnešná doba je plná nezmyslov akým je napríklad koncert Jamesa Blunta.

Kateøina Vašková

Takže otázka proè kandiduju?? Trošku peníze, hodnì zajímavý jsou chlebíèky a kafe, ale prostì 
jsem byla donucena, protože tam letos chybìla holka. Øekli mi, že nebudu muset nic dìlat, tak jsem 
do toho šla. Nic jinýho mi nezbylo, nenechali mì utéct.

Marián Klampár

Ako ini studenti tak i ja tuzim po moci a opat pri nej som :-D. Moje dvovody preco som tam su 
prachy,chlast a moc (chlebicky a sampanske patri predsa k tomu). A prosim vas pamatajte si ma. 
O par rokov ma uvididite na billboardoch, tak s vasim hlasom pocitam. Niekto musi vladnut tejto 
zemi ;). A pre mojich volicov, slubujem vam ze vam slubim i ked aj tak nikdy nic nesplnim :)

Petr Bílek

Co je toto za hloupou otázku? Samozøejmì, že mi jde o moc a o peníze. Jelikož su kariérou 
posedlý šlechtický synek z Prahy, musím zde na vesnici ukázat, že u nás v Praze nejlépe víme, jak se 
mají vìci dìlat. To, že mi z toho poplyne sláva je snad jasné. Mým cílem je být prvním studentem 
této školy a moci kecat úplnì do všeho, vèetnì toho jaký toaletní papír se bude používat na 
záchodech. Svùj mandát beru jako pøípravu na mou budoucí politickou kariéru. To znamená, že ode 
mne mùžete oèekávat, že pro studenty neudìlám vùbec nic a budu dbát jen na svùj vlastní prospìch. 
Dìkuji, že mì budete volit.

Ostatní senátoøi buï zarytì mlèeli, nebo dokonce pøi této otázce neváhali použít nepøimìøených výrazù, které 
bohužel nemùžeme uveøejnit, jelikož DeFekt je slušné a v žádném pøípadì ne bulvární periodikum. O situaci ve 
studentské komoøe našeho senátu se pokusíme pravidelnì informovat, protože horší sebranka lidí zde již zasednout 
nemohla. Vìøíme, že pøíští volby dopadnou lépe.
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Ještì když jsem býval mladší, slíbili, že bude stát,

roky bìží, barák nikde, tady nìkdo musel lhát…

Tìším se jak malé dítì, že budovu postaví,

že architekt za peníze ve svìtì se proslaví.

Nechci palác, staèí budka, kam ze støechy neteèe,

kam se èlovìk pøes pùl mìsta do výuky nevleèe,

Každý den chodívám kolem té mýtiny,

netuším, kdeže jsou stagnace pøíèiny.

Slibovali malí, velcí, že se doèkám zamlada,

tato vize v mojí hlavì den ode dne upadá.

Smutnì chodíval jsem kolem, vidìl tu jen trávu rùst,

k tomu všemu plané sliby z nejpovolanìjších úst.

Teï však nadìje mi svitla, pozemek je oplocen,

kéž to nebude mít dopad do „KaMáckých“ jídla cen.

Sic je trochu opoždìná, vdìèný jsem, že bude tu,

snad nebude pøedražená, ze zlatého skeletu.

Sním si o tom dnem i nocí, že se doèkám pøed promocí.

Že ten slib, co už byl dán, nezruší náš moci pán.

-šik-

Kde domov mùj? 
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Koutek oddechu – SuDoKu

lehká støední

tìžkáobtížná

e-fekt
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Pøijde vám klasické sudoku trošku fádní? Pak právì pro vás máme jednu specialitu: 
Samurai sudoku, známé též pod názvem Gattai-5 Sudoku.

Jak postupovat
Pravidla jsou stejná, jako u klasického Sudoku: v každém øádku, sloupci, a ve všech tuènì 

ohranièených ètvercù 3 × 3 musí být právì èísla 1 až 9. Ale pro úspìšné vyøešení 5-sudoku musíte 
kombinovat poznatky ze všech pìti Sudoku. Hodnì štìstí pøi luštìní, a hlavnì pevné nervy! 

Pokud se vám povede všechna zadání vyluštit, podìlte se o nìj s ostatními a pošlete ho 
na e-mailovou adresu redakce efekt@feec.vutbr.cz. Získáte tím dobrý pocit, že se vám to povedlo 
a my budeme vìdìt, že se to nìkomu podaøilo. 

Hodnì štìstí a pevné nervy pøi øešení! Vaše redakce.

listopad 2008
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Technická 10 – Jak je to doopravdy?
Jan Dolenský

e-fekt

Jistì každý z vás alespoò jednou slyšel o plánované stavbì budovy FEKTu na adrese Technická 10. Øeklo se 
kolem toho již hodnì a málokdo vìøil, že se jí doèká. Na následujících dvou stranách se dozvíte, jak je to se stavbou 
doopravdy. V souvislosti s plánovanou výstavbou jsme navštívili tajemníka naší fakulty, který má všechny potøebné a 
aktuální infomace kolem plánované výstavby.

Od bývalých absolventù jsme se dozvìdìli, že se o Technické 10 mluvilo už dávno v rámci 
dlouhodobého rozvoje školy. Nikdo však pøed X lety nevìdìl, jak bude vlastní projekt vypadat, 
jakou bude mít pøesnì rozlohu apod. Vlastní pøipravy projektu souèasné výstavby se datují do roku 
2004, kdy byl vyhotoven projekt, podle kterého by se mìlo stavìt. Kdo z vás nìkdy vidìl 

2projektovou dokumentaci napø. k rodinnému domu o rozloze 120 m , tak si dovede pøedstavit, kolik 
stran obsahuje dokumentace k takové stavbì, jakou je Technická 10. 

2Celková rozloha plánované budovy je 10 000 m . Stavba bude navazovat na budovu Technická 8 
v místì stávajícího schodištì. Vstupní hala bude umístìna u cesty smìrem ke sportovní hale. Jak 
bude celá budova vypadat, mùžete vidìt na pøiložené vizualizaci. Ikdyž obrázek jasnì ukazuje 
budoucí tváø budovy, zajímalo nás nìkolik dalších, pro studenty dùležitých vìcí. To, že se do nové 
budovy bude stìhovat celý areál z Údolní 53, je již známo. Otázkou, která se naskýtá, je to, zda 
budou pro výuku jazykù dostateènì velké prostory. Podle informací, které máme, si zástupci  ústavu 
jazykù nastavili požadavky na prostory tak, aby byli spokojeni. Snad se tedy doèkáme lepších 
rozvrhù pøi výuce jazykù. 

Další, èasto zmiòovanou otázkou, je parkování studentù. Jak v lokalitì Údolní 53 tak Technická 
8, resp. 10. S výstavbou nového objektu dojde k upravení parkování v celé oblasti na Technické. 
Souèástí nové budovy je podzemní parkovištì, které bude vyhrazené pro zamìstance všech ústavù, 
pùsobících v obou objektech, T8 a T10. Souèasné parkovištì za T8 bude spolu s novým 
parkovištìm u T10 k dispozici ostatním, tzn. i studentùm. Tato informace je jistì velmi potìšující. Je 
to alespoò dobrá vidina konce problémù s parkováním studentù v tomto areálu. Dalším 
problémovou situací v areálu Technická 8 je stravování. Po uzavøení „legendárního“ bufetu 
U Marušky zùstala studentùm jen menza Q na fakultì strojního inženýrství. Tam se však tvoøí 
dlouhé fronty. Nadìjí na zlepšení situace bylo otevøení kantýny v místech bývalého bufetu. Zlepšení 
však nepøišlo. Zajímalo nás tedy, jakým zpùsobem bude v nové budovì øešeno stravování studentù 
a zamìstnancù. Podle všeho se situace s otevøením nového areálu razantnì nezlepší. V nové budovì 
se bude nacházet pouze bufet, nikoliv menza. Pro zamìstnance bude otevøena výdejna jídel. Nová 
menza je plánována až do budovy Technická 12. Mìla by mít dostatek kapacit pro všechny. To je 
však „hudba budoucnosti“, respektive roku 2012, kdy by mìla být otevøena. Ale vra�me se zpátky 
k Technické 10.

Shròme si tedy celiu situaci. Bude zde sídlit dìkanát fakulty, UETE, UJAZ a UMEL. Zahájení 
stavby bylo stanoveno na podzim 2008, otevøení pak pro akademický rok 
2010/2011. Generálním dodavatelem stavby bude spoleènost OHL ŽS, která vzešla z výbìrového 
øízení. Jak ukazuje vizualizace, budova bude vypadat vcelku modernì. Zajímavì zde budou øešeny 
napøíklad pøednáškové sály, které budou èásteènì zapuštìné do zemì. Dalším moderním prvkem je 
již zmiòované podzemní parkovištì urèené pro zamìstnance fakulty. Celá budova by mìla výškovì 
odpovídat stávající Technické 8. Mùžeme se tak tìšit na zajímavé spojení dvou budov èasovì 
oddìlených ètrnácti roky. Teï už nám zbývá jen doufat, aby nedošlo k prùtahùm 
a nová budova na jaøe roku 2010 opravdu stála.

pozn. redakce: Vizualizaci v lepším rozlišení najdete na webu redakce.
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Nová jídelna na Technické, aneb konec monopolu KaM
Petr Bílek
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e-fekt

Jistì to všichni znáte. Tøíhodinová pøednáška na Technické 8, která zaèíná v 11 dopoledne. Vyuèující dìlá 
pøestávku pøesnì v polovinì. Vám kruèí v žaludku, jenže v nejbližší menze na „strojárnì“ je fronta nejménì na ètvrt 
hodiny. Poté, co nám zrušili Marušku, jsme mìli jen jednu možnost – vzít za vdìk pøedraženou bagetou z bufetu. 
Nyní již ale nemusíme. V prostorách bývalé vrátnice mezi bloky A3 a A4 vznikla nová jídelna!

Jde vlastnì o rychlé obèerstvení, kde 
však od pondìlí do pátku vaøí. V nabídce 
jsou stálé pokrmy, vìtšinou smažené 
popøípadì pizza a saláty. Každý den jsou 
navíc k dispozici denní menu, která jsou 
obmìòovaná. Zde naleznete klasické 
„hotovky“, ale i lepší jídla (napø. vepøový 
flamendr v bramboráku nebo rybí filé 
zapeèené s mozzarellou). Samozøejmostí je 
také polévka. Výbìr nápojù je více než 
uspokojivý. A� již jde o toèenou limonádu, 
nebo toèené nealkoholické pivo (normální 
by potìšilo asi více, ale jsme pøeci jen na akademické pùdì). Popøípadì si mùžete zakoupit ledový èaj 
v pet láhvi.

Prostøedí jídelny je takové neútulné, pøeci jen je zøízena na chodbì, takže se nedivte, když si 
sednete k jednomu krajnímu stolu a za vámi pøijede výtah. Míst na sezení je kolem 20 plus ještì asi 10 
míst na stání. Co mi hodnì citelnì chybìlo, jsou vìšáky. Pøeci jen, až bude zima a všude bude 
prosolená bøeèka, odkládání svrškù na nízké židle bude dosti nepraktické.

Nyní se dostanu asi k tomu hlavnímu, co vás všechny zajímá, k cenám. Chvíle napìtí... Jsou 
pøíznivé. Oproti cenám v menze jsou v prùmìru o 5 až 10 korun vyšší, dostanete za nì ale poøádnou 
porci. Z nostalgie k Marušce jsem si dal smažák s hranolkami a tatarkou. Zaplatil jsem 45,- a najedl 
jsem se opravdu královsky, hranolky se s tím blafem z menz nedají vùbec srovnat.

Ještì pár dalších užiteèných informací. Obsluha je milá a pøíjemná, jaká zmìna oproti menzám 
popøípadì nìkterým hospodám v okolí Technologického parku. Otvírací doba je každý všední den 
od 9 do 16 hodin. Objednávka jídla probíhá tak, že si jídlo vyberete a zaplatíte na pokladnì a poté, co 
ho pøipraví, si ho vyzvednete u daného pultíku. Doba pøípravy nepøesahuje 5 minut, což s 
minimální frontou je výborná možnost pro rychlý obìd mezi výukou, popøípadì ve zmiòované 

pauze pøi pøednášce. Podle webových stránek http://rychleobcerstveni-fs.webnode.cz/ se 
pøipravuje i donáška jídel na pracovištì. Potìší 
též, že jídlo vám zabalí s sebou.

Celkovì jsem vznikem tohoto zaøízení velmi 
potìšen. Za slušné peníze se zde dá opravdu 
dobøe a rychle najíst. Doufejme že se toto 
obèerstvení zde dlouho udrží, pøeci jen nová 
menza na Technické je pøipravována až se 
stavbou Technické 12. A hlavnì, nestrkáte své 
peníze do chøtánu jedné nejmenované 
organizace! :-)
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  Studenti 

pro 

studenty

Studenti 

pro 

studenty

Staò 
DÍVKOU èasopisu e-fekt!

Jsi nìèím zajímavá?

Studuješ naši fakultu?

Pak se tedy i ty

Rádi bychom každé èíslo èasopisu 

e-fekt ozvláštnili fotkou jedné z vás. Pokud 

by ses chtìla zviditelnit, èi zkusit nìco 

nového, neváhej a piš na redakèní mail:

efekt@feec.vutbr.cz .

Èlenem naší redakce je zkušený fotograf, 

který zajistí vše co bude potøeba.

Neváhej a ozvi se!
Dívky, které otiskneme se mohou tìšit na 

velmi zajímavé dárky.

Více informací na http://sps.kn.vutbr.cz/divka

Hledáme dívky, které budou nejen krásné,

ale i inteligentní a vtipné!

Dívka e-fektu
redakce



Koutek oddechu - Zuøivý fotograf
redakce
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e-fekt

Jelikož se naším novým èlenem redakce stal profesionální fotograf, rozhodli jsme se založit v rámci Koutku 
oddechu novou rubriku. V ní budete nacházet zajímavé fotografie ze života na naší škole.

Nový automat na bagety, který stojí na Technické 8. Mùžeme se jen dohadovat, zda byl ukraden v Bratislavì, 
èi se jeho zprovoznìní chystá až poté, co naše republika vstoupí do Eurozóny.

Momentka z fakulty stojní. Jedná se o pøípojku do jedné z uèeben. Za takto „kvalitnì“ odvedenou práci, by 
student na UTKU nedostal ani zápoèet v prvním roèníku.
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Red Bull Doodle Art
redakce

Studentský projekt se rozhodl obohatit umìlecký svìt výtvory ukrytými mezi zápisky školních sešitù.  Red Bull 
Doodle Art kolektuje kresby studentù vysokých škol, které budou následnì zveøejnìny na lokálních výstavách.
 

Doodly jsou umìlecké výtvory vznikající pøi dlouhých pøednáškách, kdy tužka píše poznámky 
a ve chvíli nepozornosti zaène kreslit a vyplòovat tak volná místa mezi poznámkami, nebo tvoøit 
samostatné obrazy. Studenti mohou tyto doodly po dobu tøí týdnù vhazovat do sbìrných beden, 
které jsou umístìny na vybraných vysokých školách a zapojit se tak do následné výstavy. Na té  
budou zveøejnìny nejoriginálnìjší doodly a probìhne 10.–19. listopadu na každé ze zapojených 
škol. Studenti z Brna si tak budou moci prohlédnout takzvané „sešitové umìní“ a� už svoje, nebo 
svých spolužákù ve vestibulu Integrovaného objektu VUT, na ulici Kolejní 4. Nejlepší díla pak 
budou vyhodnocena odbornou porotou a odmìnìna zajímavými cenami. Více o projektu Red Bull 
Doodle Art na http://www.redbull.cz/doodleart . 
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Kudy a kam v Brnì – Kotelna
Vojtìch Surovec

Zima nám pomalinku zaèíná klepat na okno, teplota venku se pohybuje kolem nuly a my 
studenti se stahujeme do hospùdek. Abyste nemuseli chodit po venku a hledat, kde si sednout, ale šli 
pøímo na jisto, pøináším vám recenzi o hospùdce s názvem Kotelna. Tato hospoda se nachází 
kousek od Technického muzea. A� jste tedy z kolejí Purkyòových, Mánesových nebo Pod 
Palackého vrchem, máte to témìø za humny.

Obsluha je zde pøíjemná a ochotná vyjít vstøíc, když zde chce nìkdo poøádat oslavu nebo jen 
sešlost více lidí. Pro studenty kteøí rádi chodí do hospùdky sledovat fotbal, je toto prostøedí pøímo 
ideální. Naleznete zde i široký sortiment jídel, jak meníèka tak i speciality nebo jen pochoutky k pivu 
(tlaèenka, utopenec nebo nakládaný hermelín). Kuchynì konèí vždy hodinu pøed zavírací dobou. 
Dále je výhoda(bohužel jen v teplejších mìsících),že je zde velké množství stolù které jsou umístìny 
pøed hospùdkou a obsluha vás obslouží i tam.

Výbìr alko a nealko nápojù je srovnatelný jako v bìžných hospùdkách. 

Toèená piva: Staropramen 10° za 21,-
Staropramen 12° za 28,-
Hoegaarden za 38,-
Nealko Stella Artoia za 28,-

00 00Otevírací doba: Po–Pá od 11. do 23.
00 00So od 11. do 24.
00 00Ne od 11. do 22.
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